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PROTOKÓŁ LXXIV 

LXXIV Sesja Rady Miejskiej w Pilawie z dnia 14 grudnia 2023 r.  

(Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Pilawie) 

Sesja trwała od godziny 12:00 do godziny 14:05 

 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp nazwisko imię status podpis 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny   

2 Bujwid Anna obecna   

3 Gałat Tomasz obecny   

4 Gano Konrad obecny   

5 Gawryś Krzysztof obecny   

6 Jarosławski Mirosław obecny   

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota obecna   

8 Paradowski Jarosław obecny   

9 Parzyszek Radosław obecny   

10 Piętka Agnieszka obecna   

11 Przybysz Tomasz obecny   

12 Saganek Marek obecny   

13 Wojno Radosław obecny   

14 Zakrzewski Grzegorz obecny   

15 Zawadka Marcin obecny   

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie Sesji. 

 LXXIV Sesję Rady Miejskiej w Pilawie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka. Przewodnicząca powitała wszystkich zebranych na sesji, 

Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa Panią A. Łubian, Sekretarza Panią M. Śniegucką, Skarbnika 

Panią J. Szostak, dyrektorów oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów i 

przedstawicieli Rady Mieszkańców Pilawy oraz radnych Rady Miejskiej w Pilawie. 

Porządek obrad LXXIV Sesji Rady Miejskiej w Pilawie: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 2023 

rok. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pilawa na lata 

2024-2037. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Pilawa na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania oraz specjalności i formy 

kształcenia na które dofinansowanie jest przyznawane w szkołach i przedszkolu, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pilawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta i Gminy Pilawa uczestniczących w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pilawa na lata 2024-2033, w tym trybu konsultacji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka stwierdziła 

prawomocność obrad. Na sesji obecnych było 14 radnych, nie było radnego M. Andrzejczyka. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 



3 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i Gminy Pilawa na 

2023 rok. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że w projekcie uchwały 

proponowane są następujące zmiany budżetu Miast i Gminy Pilawa: 

1) Po stronie dochodowej: 

 Aktualizujemy plan dochodów do wysokości wpływów. 

 Wprowadzamy środki z Funduszu Pomocy na wypłatę świadczeń pieniężnych w 

kwocie 4720,00 zł. 

 Wprowadzamy środki otrzymane w ramach rządowego programu wspierania 

rodziny "Asystent Rodziny w 2023r." na kwotę  11.664,90zł 

2) Po stronie wydatkowej: 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Budowa sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie 

Gminy Pilawa" o kwotę 6.200,00 zł. 

 Zwiększamy wartość zadania pn. „Budowa wodociągu w m. Puznówka" o kwotę 

5.500,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Budowa drogi gminnej Nr 131015W 

Puznówka-Wygoda" o kwotę  258.300,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania Wykup gruntów  o kwotę 67.500,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Przebudowa, rozbudowa i nadbudowa budynku 

Urzędu Miasta i Gminy w Pilawie wraz z obiektami towarzyszącymi" o kwotę 

1.261.913,84 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Zakup oprogramowania do obsługi finansowo-

księgowej Miasta i Gminy Pilawa i jednostek podległych" o kwotę 300.000,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania "Ochrona powietrza poprzez montaż instalacji 

fotowoltaicznej w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Lipówkach" o kwotę 

1.000,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Zakup samochodu dla OSP Wygoda" o kwotę 

50.000,00 zł. 

 Zmniejszamy wartość projektu „Aktywizacja 3d - Ja i inni" o kwotę 43.219,21 zł. 

 Zmniejszamy wartość zadania pn. „Projekt budynku Domu Kultury w m. Trąbki - 

Dokumentacja projektowa w celu budowy budynku Domu Kultury w Trąbkach” o 

kwotę 150.000,00 zł. 

 Dokonujemy zmian w planie wydatków w celu prawidłowej realizacji zadań.  

3) Po stronie przychodowej zmniejszamy wartość wolnych środków do kwoty 2.700.979,96 

zł. 

 Skarbnik poinformowała również, że większość tych zmian w budżecie jest również 

odzwierciedleniem zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Do Wykazu Przedsięwzięć 

wprowadzamy, co też jest w projekcie budżetu na 2024 rok, zakup oprogramowania do obsługi 

finansowo-księgowej na kwotę 300.000 zł oraz projekt budynku Domu Kultury w Trąbkach na 

kwotę 150.000 zł. Przetargi na te zadania będą ogłoszone w roku 2023, a ich realizacja będzie w 

roku 2024. Ponadto wydłużamy termin realizacji zadania przebudowa, rozbudowa i nadbudowa 

budynku Urzędu i jednocześnie zwiększamy limit na rok 2024 o dokładnie tę samą kwotę, która 

jest przeniesiona z roku 2023, czyli 1.261.913,84 zł. Zmieniamy limit wydatków na 

przedsięwzięcia „Budowa drogi gminnej Puznówka-Wygoda” dokładnie o kwotę zmniejszoną w 

budżecie, ponieważ realizacja tego zadania odbędzie się w 2024 roku. Jak również zmniejszamy 
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przedsięwzięcie „Budowa sieci kanalizacyjnej na terenie gminy Pilawa o kwotę 6.200 zł. 

Jednocześnie projekt MGOPS „Aktywizacja 3d - Ja i inni” również był w wykazie WPF i też jest  

ta sama zmiana, czyli zmniejszenie o kwotę 43.219,21zł.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Pilawa na 2023 rok. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 
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11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2023-2037.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta i Gminy Pilawa na lata 2023-2037. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 
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6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

5. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pilawa na 

lata 2024-2037. 

 Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak poinformowała, że projekt uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Pilawa na lata 2024-2037 opracowano 

na podstawie danych historycznych w zakresie poszczególnych dochodów i kategorii wydatków 

przyjmując za punkt odniesienia realizację budżetu 2023 r. zgodnie z zasadą realizacji na dzień 30 

września 2023 r. Dodano przewidywane wykonanie za rok 2023.  Wieloletnią Prognozę Finansową 

opracowano na podstawie regulacji zawartych w ustawie o finansach publicznych, ustawie o 

dochodach jednostek samorządu terytorialnego, ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, Uchwał 

Rady Miejskiej w Pilawie podjętych na podstawie ww. ustaw. Dochody i wydatki, przychody i 

rozchody na 2024 rok w projekcie WPF przyjęto w wartościach zgodnych z projektem uchwały 

budżetowej na ten rok. Przewidywane wykonanie za 2023 r. przyjęto na podstawie z Uchwały 

Rady Miejskie w Pilawie z dnia 6 listopada 2023 r. Przy określaniu poziomu dochodów na lata 

2025 – 2037 wykorzystano wskaźniki wzrostu PKB realnego oraz inflacji. W zakresie dochodów 

majątkowych zaplanowane zostały dochody z przewidywanych wpływów środków na realizowane 

inwestycje. Jednocześnie dokonano oceny posiadanego przez Miasto i Gminę mienia komunalnego 

przeznaczonego na sprzedaż. Wstępnie do prognozy na lata 2024–2037 nie planuje się wpływów ze 

sprzedaży mienia. Wydatki kalkulowano przy uwzględnieniu możliwości dochodowych, jednak z 

uwzględnieniem analizy zadań bieżących koniecznych do realizacji oraz obligatoryjności 

wynikającej z przepisów obowiązującego prawa.  Prognozę oparto na założeniu określonym w art. 

242 ust.2  ustawy o finansach publicznych, z którego wynika, że planowane wydatki bieżące nie 

mogą przewyższać dochodów bieżących. Wydatki bieżące w 2025 roku zwaloryzowano o 

wskaźnik inflacji, natomiast od 2026 roku wydatki bieżące bez obsługi długu wzrastają w tempie 

wzrostu dochodów bieżących. Natomiast wydatki majątkowe zostały zaprognozowane z 

uwzględnieniem wykazu przedsięwzięć oraz możliwości samodzielnego finansowania inwestycji 

wynikających z wypracowanej nadwyżki operacyjnej 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 

Gminy Pilawa na lata 2024-2037. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Pilawa na rok 2024. 

 Projekt budżetu Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok został opracowany zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych. Tak jak każdego roku zostały zebrane wnioski i postulaty finansowe zostały 

zebrane zgodnie z procedurą uchwalania budżetu. Kierownicy jednostek organizacyjnych również 

zostali zobowiązani do opracowania i przedłożenia planów rzeczowo-finansowych. W określonym 

terminie, tak jak zawsze wpłynęło szereg wniosków o wykonanie wielu zadań rzeczowych 

remontowych i inwestycyjnych w poszczególnych miejscowościach, jak również wnioski o 

zabezpieczenie środków na prowadzenie zadań stanowiących statutowe zadania własne gminy z 

zakresu kultury fizycznej i sportu oraz wnioski od innych podmiotów. Przy opracowaniu projektu 

budżetu, tak jak zawsze, zostało uwzględnione pismo Ministra Finansów dotyczące planowanych na 

rok 2024 poszczególnych części subwencji tj. części oświatowej i części wyrównawczej, jak również 

dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych i od osób 

prawnych. Uwzględniliśmy również pisma z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego i Krajowego 

Biura Wyborczego odnośnie wysokości dotacji celowych na zadania zlecone i zadania własne, a 

także na podstawie szacunków własnych dochodów. Poszczególne rodzaje dochodów przedstawia 

załączony materiał tabelaryczny, który jest dołączony do projektu budżetu, który radni otrzymali, 

przedstawi najważniejsze założenia. 

 Jeżeli chodzi o projekt budżetu na 2024 rok, to po stronie dochodów przedstawia się 

następująco: Przede wszystkim same dochody budżetu zaplanowaliśmy na kwotę 74.933.440,10 zł, 

przy czym dochody bieżące stanowią kwotę 55.004.581,06 zł, co stanowi 73,40% ogólnych 

dochodów, natomiast dochody majątkowe zaplanowaliśmy w kwocie 19.928.859,04 zł, przy czym 

udział dochodów majątkowych w dochodach ogółem stanowi 26,60%. Największą część dochodów 

stanowią środki w dziale 758 – Różne rozliczenia – kwota planowana to 33.557.050 zł, z czego 

subwencja oświatowa, na co zwraca uwagę, została zaplanowana w kwocie 18.298.505 zł i część 

wyrównawcza subwencji ogólnej w kwocie 2.519.187zł. Kwoty te przyjęto zgodnie z informacją 

Ministerstwa Finansów. W tym dziale znajdują się dochody na dofinansowanie inwestycji 

publicznych realizowanych przez gminę z Programu Inwestycji Strategicznych – Polski Ład. Na te 

zadania mamy zaplanowane 12.589.358zł. Ma to być:  

 „Budowa i przebudowa sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa” – 4.263.965,81 zł 

 „Budowa i przebudowa sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa – Etap II” – 

6.325.593,00 zł 

 „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przed dworcem PKP w Pilawie” – 1.999.800,00 

zł 

 Jak również w tym dziale mieści się kapitalizacja odsetek od środków na rachunkach 

bankowych w kwocie 150.000,00 zł. Kolejny duży dział to dział 756, w którym mamy zaplanowane 

dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i innych jednostek nie posiadających osobowości 

prawnej jak również wydatki związane z ich poborem. Planujemy w tym dziale dochody w 

wysokości 23.174.803,00 zł, w tym są wpływy z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, 

podatek od środków transportowych, od czynności cywilnoprawnych, wpływy z różnych opłat i 

odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat od osób prawnych, zaplanowane w 

kwocie 6.353.300,00 zł. Wpływy z ww. podatków od osób fizycznych planujemy w kwocie 

2.823.950,00 zł. Dodatkowo w kwocie 339.100,00 zł planujemy wpływy z opłaty skarbowej, opłat 

za wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. W dziale tym zaplanowane są też 

udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa w wysokości 13.608.453,00zł, z 

czego kwota dochodów z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych planowana jest w 

wysokości 12.827.294 zł. Udziału w podatku dochodowym od osób prawnych zaplanowano w 

kwocie 781.159 zł- ta informacja jest otrzymana z Ministerstwa Finansów. Kolejny dział dochodowy 

to dział 600 Transport i łączność, w którym mamy zaplanowane 5.423.450,38 zł, z czego kwotę 

150.000 zł stanowi dofinansowanie z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego ze środków Funduszu 

Rozwoju Przewozów Autobusowych, jako dopłata do naszych kursów realizowanych na terenie 

gminy w ramach złożonych wniosków. W tym dziale jest też dofinansowanie z budżetu Samorządu 

Województwa Mazowieckiego w ramach środków Europejskiego Funduszu Rolnego na zadanie: 

„Budowa drogi gminnej nr 131015W Puznówka-Wygoda”  – 3.407.234,00 zł. Kolejne zadanie w 
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tym dziale ma być dofinansowane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę drogi 

gminnej ul. Adama Mickiewicza w Pilawie – wykonanie chodników oraz wyniesionego 

skrzyżowania wraz z 4 przejściami dla pieszych w wysokości 866.216,38 zł. Dodatkowo mamy tu 

również dotację celową otrzymaną z budżetu Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie 

realizacji zadania: „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przed dworcem PKP w Pilawie” – 

1.000.000,00 zł. Kolejny dział – 801- dotyczy oświaty i wychowania.  W tym dziale mamy 

zaplanowane dochody w wysokości 1.900.894 zł, z czego zaplanowana jest dotacja celowa z budżetu 

Samorządu Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie realizacja zadania „Rozbudowa i 

przebudowa Publicznej Szkoły Podstawowej w Gocławiu”, jest to drugi etap rozbudowy w kwocie 

1.200.000,00 zł. Kolejne dotacje w tym dziale to dotacje celowe otrzymywane z budżetu państwa na 

realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych w kwocie 600.894 zł. Dział kolejny to dział 852, czyli 

Pomoc Społeczna, tu dochody wynoszą 448.196 zł, są to dotacje celowe na realizację zadań 

zleconych przyjętych do projektu na podstawie pisma Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego z 

przeznaczeniem na m.in. na składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające 

niektóre świadczenia z pomocy społecznej, zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze, zasiłki 

stałe. Kolejny dział - 855 to dział Rodzina. Dochody w tym dziale stanowią kwotę 5.379.758,55zł i 

pochodzą z dotacji celowych na realizację zadań zleconych przyjętych do projektu na podstawie 

pisma Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego. W ramach tego działu są planowane wydatki na 

świadczenia  rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego, które ciągle rośnie - 4.014.000zł. 

Są tu również dochody ze zwrotów od dłużników alimentacyjnych, czy realizacja zadań związanych 

z wydawaniem Karty Dużej Rodziny oraz składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby 

pobierające niektóre świadczenia z opieki społecznej. W tym dziele są również wpływy z opłaty za 

pobyt dzieci w Żłobku Samorządowym oraz opłaty za wyżywienie. W kolejnym dziele, tj. w dziele 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska mamy zaplanowane 4.300.077,36 zł. Z czego są tu: 

 wpływy z Urzędu Marszałkowskiego stanowiące udział w opłatach wnoszonych na ochronę 

środowiska  

 wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami -2.836.008,00 zł 

 wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych i pozostałych odsetek  

 dofinansowania projektu „Mazowsze bez smogu”, do którego przystąpiliśmy, projekt 

realizowany przez Marszałka Województwa Mazowieckiego – 1.309.645,36 zł 

 dofinansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na 

realizację zadania pn. „Wykonanie robot budowlanych na terenie wokół zabytkowego 

pomnika Ignacego Hordliczki w Trąbkach” -  116.174,00 zł 

 Ostatni dział dochodów, o którym chciałaby wspomnieć to dział Kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego. W tym dziale mamy zaplanowaną dotację celową z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków na realizację zadania pn. „Modernizacja zbiorowej mogiły powstańców z 1863 

r.” w Łucznicy, tam, gdzie na początku roku świętowaliśmy rocznicę Powstania Styczniowego. 

Planowana jest kwota dotacji to 146.020,00 zł. 

Tak jak  mówiła, odnosi się tylko do najważniejszych działów, które mamy zaplanowane w 

budżecie, Państwo radni mają szczegóły, więc już o wszystkim mówić nie będzie. Podkreśliła, że 

łącznie planowane dochody budżetu Gminy Pilawa na 2024 rok to kwota 74.933.440,10 zł. 

Jeżeli chodzi o wydatki budżetu na 2024 rok to tak jak zawsze przygotowując projekt budżetu 

bierzemy pod uwagę pod uwagę plany rzeczowe i finansowe złożone przez jednostki organizacyjne 

gminy, jak również bierzemy pod uwagę wnioski, które zostały złożone w zależności od naszych 

możliwości, ale przede wszystkim zgodnie z procedurą uchwalenia budżetu przez jednostki nie 

zaliczane do sektora finansów publicznych, wykonujące zadania publiczne należące do zadań gminy. 

Tak  jak zawsze pierwszej kolejności zabezpieczono środki  na wydatki bieżące oraz wydatki na 

inwestycje rozpoczęte. W przypadku stowarzyszeń, które również ubiegają się o dofinansowanie o 

tak jak zawsze proponujemy wesprzeć jedynie w części ich działalność, natomiast stanowi to 

dofinansowanie, nie utrzymanie, to też wszystkie te organizacje powinny w ramach swoich 

możliwości uzyskiwać środki ze składek od sponsorów, czy z pozostałej działalności statutowej. 

Burmistrz podkreśliła, że nie jest możliwe, żebyśmy zabezpieczyli do planu wydatków wszystkie 
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zadania zgłoszone do nas przez radnych, sołtysów czy mieszkańców, bo takich możliwości 

finansowych nie mamy, więc tak jak zawsze przewidujemy, że o ile zwiększy się budżet, o ile 

pojawią się dodatkowe dochody, to będziemy te zadania wprowadzali i będziemy starali się je 

realizować. Jeżeli chodzi o projekt budżetu na 2024 rok po stronie wydatków to wydatki 

zaplanowaliśmy na 80.840.502,54 zł, z czego wydatki bieżące to 50.754.635,81 zł, przy czym udział 

wydatków bieżących w wydatkach ogółem stanowi 62,78%, natomiast wydatki majątkowe, czyli na 

inwestycje zaplanowaliśmy w tym roku 30.085.866,73 zł, udział wydatków majątkowych w 

wydatkach ogółem stanowi 37,22%. 

 Tak jak zawsze największe wydatki w naszym budżecie zostały zaplanowane na zadania z 

zakresu oświaty i wychowania. Wydatki te zaplanowaliśmy w kwocie 32.894.250,92 zł. Kwota 

zaplanowanych wydatków tego działu stanowi 40,69% wydatków całego budżetu Gminy Pilawa. 

 W powyższych nakładach na oświatę zaplanowano następujące zadania inwestycyjne, czyli 

Rozbudowę i przebudowę Publicznej Szkoły Podstawowej w Gocławiu – etap II i etap III, czyli 

budowa sali gimnastycznej, obserwatorium i biblioteki na kwotę  6.200.000,00 zł. Wydatki  bieżące 

zostały zaplanowane na wszystkie nasze placówki. Utrzymanie czterech szkół podstawowych 

stanowi kwotę 15.953.020,00 zł. Utrzymanie oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

zaplanowano na kwotę 1.982.200,00 zł. Utrzymanie przedszkola to kwota 4.324.343,88 zł. 

Zaplanowana jest też refundacja kosztów dzieci z terenu Miasta i Gminy Pilawa uczęszczających do 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych poza gminą – 80.000,00 zł. Tak jak Państwo radni wiedzą, 

to rodzic decyduje, do której placówki oddaje swoje dziecko. Jeżeli nasze dzieci chodzą do placówek 

na terenie innych gmin, zgodnie z ustawą mamy obowiązek tym gminom zwracać koszty w 

zależności od ilości dzieci i tu planujemy kwotę 80.000 zł. Mamy tu zaplanowane koszty na 

dowożenie dowożenia uczniów do szkół w wysokości 466.496,84 zł. Kwota na dokształcanie i 

doskonalenie nauczycieli jest obowiązkowa i wynika z ustawy i jest uzależniona od ogólnych 

wydatków na wynagrodzenia - 102.803,46 zł. W tym dziale są też wydatki na realizację zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w 

kwocie 2.045.671,46 zł, wydatki na funkcjonowanie czterech świetlic szkolnych, może nikt z nas nie 

zdaje sobie sprawy, jakie to są pieniądze, w naszym przypadku stanowi to kwotę 1.299.600,00 zł. Na 

pozostałą działalność w placówkach oświatowych planujemy 440.115,28 zł. W ramach wydatków 

tego działu nie jest przewidziany koszt zakupu żywności dla funkcjonowania przedszkola, stołówek 

szkolnych, ponieważ zakup żywności rozliczany będzie poza budżetem gminy w ramach 

utworzonego wyodrębnionego rachunku dochodów, będzie to kwota 1.650.500,00 zł. Burmistrz 

przypomniała, że subwencja oświatowa wyniosła ponad 18 mln, a na wydatki w oświacie 

zaplanowane mamy 32 mln zł, co oznacza, że pozostałe środki, które musimy zabezpieczyć w 

budżecie gminy to kwota 14 mln zł.  

 Kolejny dział po stronie wydatków to dział związany z transportem i łącznością, w którym 

planujemy 21.680.270,77 zł, z czego wydatki na zadania inwestycje mamy zaplanowane w kwocie 

21.101.770,77 zł na: 

 Budowę i przebudowę sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa - I etap– 4.263.965,81 zł 

 Budowę i przebudowę sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa– Etap II – 6.658.519,12zł 

 Budowę drogi gminnej Puznówka-Wygoda zadanie dofinansowane kwotą 3,4 mln zł ze 

środków unijnych poprzez Marszałka Województwa Mazowieckiego – 5.864.515,36 zł 

 Przebudowę drogi gminnej ul. Adama Mickiewicza w Pilawie – wykonanie chodników oraz 

wyniesionego skrzyżowania wraz z 4 przejściami dla pieszych – 1.092.770,48 zł 

 Zagospodarowanie przestrzeni publicznej przed dworcem PKP w Pilawie – 3.222.000,00 zł 

– środki w większości dofinansowane z Polskiego Ładu i od Marszałka Województwa 

Mazowieckiego.  

 W tym dziale zaplanowane są również środki na świadczenie usług przewozu regionalnego 

na kwotę 250.000 zł. Mamy też zaplanowane nieduże środki na remonty dróg, bieżące utrzymanie 

dróg gminnych, na zakup tablic i znaków drogowych, projekty organizacji ruchu -  265.000,00 zł. Na 

większą kwotę nie mogliśmy sobie w tym budżecie pozwolić, w stosunku do potrzeb, zdaje sobie 

sprawę, że jest to zdecydowanie za mało, ale musieliśmy budżet w jakiś sposób zamknąć. Na 

funkcjonowanie węzła przesiadkowego mamy zaplanowane 63.500,00 zł. 
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 Kolejny dział dotyczy Gospodarki mieszkaniowej – zaplanowaliśmy tu 445.540,00 zł. 

Mieści się tu zakup energii, usługi notarialne, operaty szacunkowe, utrzymanie mieszkań gminnych, 

administrowanie i czynsze za budynki, lokale, jak też na wykup gruntów jest zaplanowane 300.000 

zł. W kolejnym dziale dotyczącym działalności usługowej zaplanowaliśmy kwotę 223.000,00 zł w 

tym: 

 opłaty za przygotowanie planów zagospodarowania przestrzennego, 

 koszty uchwalonych planów zagospodarowania przestrzennego, 

 opłaty z zakresy wykonywania zadań z zakresu geodezji i kartografii, 

 utrzymanie i pielęgnacja mogił żołnierskich- pamiątek wojny. 

Jeżeli chodzi o dział 750 Administracja publiczna to nawet nie mamy tu 10% wydatków w stosunku 

do całego budżetu. Mamy zaplanowaną kwotę 6.633.089,94 zł. Mieszczą się tu: 

 wydatki na zadania zlecone przez Urzędy Wojewódzkie realizowane przez gminę,  

 wydatki na Radę Gminy - diety dla radnych, szkolenia i obsługę Rady Miejskiej, 

 wydatki na bieżącą działalność Urzędu w tym na wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń, zakup energii elektrycznej i cieplnej, zakup materiałów i wyposażenia oraz 

pozostałe usługi 

 zakup oprogramowania do obsługi finansowo-księgowej Miasta i Gminy Pilawa i jednostek 

podległych na kwotę 300.000 zł  

 na promocję Gminy 

 na opracowanie Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pilawa 

 na realizację projektu grantowego „Cyberbezpieczny Samorząd” na który otrzymaliśmy 

środki - 309.255,00 zł 

 w pozostałej działalności zaplanowano na wypłatę diet dla sołtysów i przewodniczących 

samorządów mieszkańców, inkaso podatków lokalnych i opłaty targowej oraz pozostałe 

wydatki. 

 Drobne kwoty w dziale 751 mammy na prowadzenie i aktualizację rejestru wyborców. Na 

Bezpieczeństwo publiczne w dziale 754 zaplanowaliśmy 697.300 zł. W tym dziale mam przede 

wszystkim wydatki na bieżącą działalność w zakresie ochrony przeciwpożarowej dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych, w tym: wypłatę comiesięcznych ryczałtów dla konserwatorów 

pojazdów strażackich, zakup paliwa, remonty i przeglądy sprzętu strażackiego, rejestrację pojazdów 

oraz ubezpieczenie budynków. Są również środki na zadanie inwestycyjne na zakup samochodu dla 

OSP Wygoda – 300.000  zł i realizację zadania zgodnie ze złożonym wnioskiem „Modernizacja 

pomieszczeń strażnicy OSP w Gocławiu” – 100.000,00 zł. Na prośbę Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Garwolinie 15.000 zł na zakup lekkiego samochodu rozpoznawczo-ratowniczego. M 

Komendant zwraca się do wszystkich samorządów i do powiatu i tylko my wyasygnowaliśmy taką 

kwotę, bo więcej nie mieliśmy.  

 W naszym budżecie zaplanowaliśmy również środki na obsługę długu publicznego. Jest to 

kwota 2.120.000,00 zł na spłatę odsetek od zaciągniętych pożyczek i obligacji w latach poprzednich. 

W dziale dotyczącym różnych rozliczeń zaplanowaliśmy dwie obowiązkowe rezerwy wynikające z 

przepisów na kwotę 169.521,00zł. W dziale związanym z ochroną zdrowia planujemy 265.000 zł – 

są to środki głównie ze sprzedaży napojów alkoholowych o będą one wydatkowane na Gminny 

Program Przeciwdziałania Narkomani i na realizację Gminnego programu Przeciwdziałanie 

Alkoholizmowi.  

W dziale 852 Pomoc społeczna mamy zaplanowaną kwotę 2.555.196,00 zł. Środki te będą 

przeznaczone na działalność w zakresie Ośrodka Pomocy Społecznej, czyli na: 

 domy pomocy społecznej- 450.000,00 zł, 

 na realizację zadań w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

 na składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające świadczenia z 

pomocy społecznej, 

 na zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze, 
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 na dodatki mieszkaniowe,  

 na zasiłki stałe, 

 utrzymanie Ośrodka Pomocy Społecznej, 

 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

 pomoc w zakresie dożywiania, 

 pozostała działalność. 

Kolejny znaczący dział to dział 855 Rodzina. Mamy tu jeszcze zaplanowane wydatki w wysokości 

5.571.758,55 zł. Będą tu wydatki na: 

 świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego, 

 wydawanie Karty Dużej Rodziny, 

 wspieranie rodziny, 

 rodziny zastępcze. 

W tym dziale zaplanowane są wydatki na funkcjonowanie Żłobka Samorządowego w Pilawie w 

kwocie 1.311.075,55 zł. 

Kolejny duży dział to dział to dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

Zaplanowaliśmy tu kwotę 4.835.888,36 zł, z czego na wydatki inwestycyjne zaplanowaliśmy 

915.095,96 zł na: 

 Budowę oświetlenia ulicznego na terenie Miasta i Gminy Pilawa – 100.000,00 zł 

 Wykonanie robot budowlanych na terenie wokół zabytkowego pomnika Ignacego 

Hordliczki w Trąbkach, kosztorysu inwestorskiego jest to kwota 396.794,96 zł 

 Budowa altany w m. Niesadna – 15.000,00 zł 

 na realizację wspólnie z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego projektu  „Mazowsze 

bez smogu”  – 403.301,00 zł. 

W ramach zadań bieżących zaplanowano drobną kwotę na usługi związane z odwodnieniem, 

naprawami  i czyszczeniem kolektorów, rowów. Mamy też w tym dziale wydatki na usługi 

związane z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów komunalnych  i zaplanowaliśmy je po stronie 

wydatków w planowanej po stronie dochodów kwocie 2.836.008,00 zł. Są tu też środki na 

utrzymanie czystości i porządku w rejonie dróg gminnych, placów, targowisk, utrzymanie zieleni 

w gminie, wydatki związane z prowadzeniem punktu konsultacyjnego „Czyste Powietrze”, 

oświetlenie ulic, dróg i placów oraz jego konserwację. Dodatkowo musieliśmy zabezpieczyć środki 

wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za korzystanie ze środowiska, 

opracowanie Gminnego Programu Rewitalizacji, na realizację projektu „Mazowsze bez smogu” 

oraz na Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz kastrację i sterylizację zwierząt, jak 

również pozostałe wydatki związane z gospodarką komunalną i ochroną środowiska.  

 W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zaplanowano ogółem 2.420.350,00 zł, 

z czego na wydatki inwestycyjne 599.000,00 zł. W ramach wydatków inwestycyjnych planujemy II 

etap budowy świetlicy wiejskiej w sołectwie Niesadna-Przecinka – 300.000,00 zł – również 

złożyliśmy kolejny wniosek na to zadanie do Marszałka Województwa Mazowieckiego. Są tu 

zaplanowane wydatki na modernizację zbiorowej mogiły powstańców z 1863 r. – 149.000,00 zł. 

Jest również projekt budynku Domu Kultury w m. Trąbki - Dokumentacja projektowa w celu 

budowy budynku Domu Kultury w Trąbkach – 150.000,00 zł. Zostały w tym dziale również 

zabezpieczone środki jako dotacja podmiotowa dla MGOK w tym na bieżącą działalność orkiestry 

dętej w Pilawie 60.200 zł i na bieżącą działalność orkiestry dętej w Trąbkach – 33.600 zł oraz na 

wydatki związane z działalnością Publicznej Biblioteki w Pilawie wraz z filiami. W tym dziale 

mieszczą się również wydatki związane z opracowaniem Gminnego programu opieki nad 

zabytkami, jak również zakup energii, usług pozostałych, materiałów i wyposażenia.  

Ostatni dział budżetu to dział 926 związany z kulturą fizyczną i sportem, w którym mamy 

zaplanowane 305.400,00 zł, z czego będziemy wydatkować środki tak jak w każdym roku na 

wynagrodzenie animatora sportu na boisku Orlik w Gocławiu. Są tu też koszty związane z 



13 
 

utrzymaniem stadionu oraz siłowni znajdujących się na terenie gminy, jak też są tu środki na 

dotacje celowe dla jednostek nie zaliczanych do sektora finansów publicznych, realizujących 

zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu, czyli są to kluby sportowe. Mamy w tym dziale też 

środki na projekt, który co roku realizujemy związany z nauką pływania w szkołach dla dzieci i 

drobne środki na działalność klubów sportowych z Gocławia i Lipówek.  

 Ogółem projekt budżetu na 2024 rok po stronie wydatków został zaplanowany na kwotę 

80.840.502,54 zł, przy czym na zadania zlecone  została z tego zaplanowana kwota 4.170.463,00 

zł. Na wydatki majątkowe z tego budżetu zaplanowaliśmy kwotę 30.085.866,73 zł. Jak można było 

zauważyć między dochodami, a wydatkami powstała różnica w wysokości 5.907.062,44 zł. Kwota 

ta stanowi planowany deficyt budżetu, który zostanie pokryty z wolnych środków jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych – 4.907.062,44 zł oraz środkami ze 

sprzedaży papierów wartościowych w kwocie 1.000.000,00 zł, które zostaną przeznaczone na 

realizację zadań inwestycyjnych w 2024 roku. W budżecie gminy zaplanowano spłatę pożyczek, 

kredytów oraz obligacji zaciągniętych w latach ubiegłych, których terminy spłat przypadają w 

2024 roku w kwocie 1.200.000,00 zł i tę kwotę musimy w przyszłym roku spłacić. Zadłużenie 

gminy na koniec 2024 roku wyniesie 32.999.000,00 zł. Dlatego czasami jak mówi, że nie mamy 

pieniędzy to nie dlatego, że w ogóle nie mamy tylko, jak Państwo widzą, wydatków mamy 

naprawdę dużo, a ponieważ musimy korzystać ze środków dłużnych, bo inaczej byśmy nie zrobili 

jednej inwestycji, stąd bardzo ostrożnie stara się te pieniądze wydawać, bo ma świadomość, że 

musimy się wspierać środkami dłużnymi.  

Zgodnie z przepisami załącznikami do projektu budżetu na 2024 rok są, jak Państwo radni mogli 

zauważyć: 

 plan dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych odrębnymi ustawami,  

 tabelaryczna forma planu wydatków budżetu na 2024 rok, 

 limit wydatków inwestycyjnych, 

 przychody i rozchody budżetu na 2024 r., 

 gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

 plan dochodów i wydatków związanych z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów 

komunalnych na 2024 r., 

 plan dochodów i wydatków związanych z gromadzeniem środków z kar i opłat za 

korzystanie za środowiska, 

 dotacje celowe udzielane dla jst oraz podmiotów nie zaliczanych do sektora finansów 

publicznych, 

 kwoty i zakres dotacji podmiotowych dla instytucja kultury. 

Załącznikiem jest również plan przychodów i kosztów samorządowego zakładu budżetowego, 

czyli Zakładu Gospodarki Komunalnej na 2024 r., jak też plan dochodów i wydatków jednostek 

samorządowych na wydzielonym rachunku, co dotyczy przedszkola. Wszystkie te dokumenty 

składają się na treść projektu budżetu na 2024 rok, który zgodnie z przepisami  w terminie do 15 

listopada projekt budżetu na 2024 rok został przedstawiony Państwu radnym, aby mogli się 

zapoznać na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady.  Został również przekazany do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej celem wydania stosownej opinii co do prawidłowości jego sporządzenia. 

Opinie zostały przesłane, Pani Skarbnik przedstawi je Państwu.  

 Pytań do przedstawionego projektu budżetu nie było. 

 Następnie Skarbnik Miasta i Gminy Pilawa Pani J. Szostak odczytała uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 17 listopada 2023 r. w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa projekcie 

uchwały budżetowej na 2024 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu, która stanowi 

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Razem z opinią w sprawie projektu budżetu dostaliśmy 

również opinię w sprawie projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej. Uchwała Składu 
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Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 17 listopada 2023 r. w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Pilawa projekcie 

uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pan T. Przybysz przedstawił 

opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Pilawie o projekcie budżetu 

Miasta i Gminy Pilawa na 2024 rok, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani D. Niemiec-Jóźwicka powiedziała, że 

usłyszeliśmy opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego, obie te opinie są pozytywne. Tak jak można było zauważyć większość środków 

zawartych w projekcie budżetu jest zaplanowana na bieżącą działalność, a niestety nie na wydatki 

inwestycyjne i tylko i wyłącznie dzięki kredytom, dotacjom i obligacjom jesteśmy w stanie 

cokolwiek zaplanować, żeby zrobić dla naszych mieszkańców, bo przecież to robimy dla całej 

naszej Gminy. Tak jak widać nie ma drobnych rzeczy są same duże projekty. Każda inwestycja 

wymaga wkładu własnego, co najlepiej widać po oświacie, gdzie 14 mln zł musimy wyłożyć z 

naszych pieniędzy samorządowych, które można by było wydać na coś innego, ale jak wiadomo 

subwencja z Ministerstwa nie wystarcza na utrzymanie szkół, a wiadomo, że jest to priorytet i ma 

nadzieję, że to kiedyś zaowocuje tym, że nasza młodzież pójdzie w świat dobrze przygotowana.  

 Więcej głosów w dyskusji nad projektem budżetu nie było.  

 Nie zgłoszono wniosków do projektu budżetu. 

 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Pilawa 

na rok 2024. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 
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2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz WSTRZYMAŁ SIĘ 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania oraz specjalności 

i formy kształcenia na które dofinansowanie jest przyznawane w szkołach i przedszkolu, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pilawa. 

  Inspektor ds. edukacji, kultury i sportu Pani B. Całka poinformowała, że przepisy ustawy z 

dnia 26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela gwarantują nauczycielom środki na 

dofinansowanie doskonalenia zawodowego. Zgodnie z ustawą odpis wynosi 0,8% planowanych 

rocznych środków, przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. Szczegółowe zasady 

dofinansowania określa rozporządzenie MEN. W ramach tych środków finansowane są koszty 

udziału nauczycieli w seminariach, konferencjach, wykładach, warsztatach, szkoleniach, studiach 

podyplomowych oraz innych formach doskonalenia zawodowego nauczycieli prowadzonych przez 

uczelnie i placówki doskonalenia nauczycieli. W miarę potrzeb, które określa Dyrektor szkoły, 

nauczyciel może być skierowany również na studia podyplomowe dające uprawnienia do 

nauczania dodatkowego przedmiotu. Wtedy Dyrektor placówki może dofinansować czesne za 

studia podyplomowe do wysokości 70% kosztów za każdy semestr, jednak nie więcej niż 1700 zł. 

Na rok 2024 plan finansowy na doskonalenie zawodowe dla pięciu placówek oświatowych wynosi 

102.803,46 zł. Projekt uchwały został skonsultowany z dyrektorami naszych szkół, a dane 

dotyczące specjalności wymienionych w projekcie uchwały odzwierciedlają potrzeby naszych 

placówek oświatowych na 2024 rok. Przepisy prawa wymagają również zasięgnięcia opinii 

związków zawodowych zrzeszających nauczycieli, co oczywiście uczyniliśmy i otrzymaliśmy 

pozytywną opinię. Uchwała jest podejmowana corocznie. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 
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głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia na rok 2024 planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 

dofinansowania oraz specjalności i formy kształcenia na które 

dofinansowanie jest przyznawane w szkołach i przedszkolu, dla których 

organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 
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12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta i Gminy Pilawa uczestniczących w 

działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach 

organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

 Inspektor ds. edukacji, kultury i sportu Pani B. Całka poinformowała, że działalność i 

funkcjonowanie ochotniczych straży pożarnych określa ustawa z dnia 17 grudnia 2021 r. 

o ochotniczych strażach pożarnych. Zgodnie z art.15 ust.2 ustawy Rada Miejska zobowiązana jest 

ustalić wysokość ekwiwalentu pieniężnego należnego strażakowi ratownikowi za udział 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu nie rzadziej niż raz na 2 lata 

w drodze uchwały. Wysokość ekwiwalentu nie może przekroczyć 1/175 przeciętnego 

wynagrodzenia miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa GUS. Poprzednia uchwała Rady 

Miejskiej w Pilawie w tej sprawie podjęta była 4 marca 2022 r. i obowiązywała od 1 stycznia 2022 

roku, czyli upływa okres dwóch lat i dlatego należy podjąć nową uchwałę. Stawki ustalone 

powyższą uchwały wynosiły: 

1) 15 zł za udział w akcjach i działaniach ratowniczych, za jedną rozpoczętą godzinę,  

2) 10 zł za udział w szkoleniach i ćwiczeniach członków OSP za jedną rozpoczętą godzinę. 

Natomiast teraz w tej uchwale jest podwyżka i proponuje się: 

1) 18 zł za udział w akcjach i działaniach ratowniczych, za jedną rozpoczętą godzinę,  

2) 12 zł za udział w szkoleniach i ćwiczeniach członków OSP za jedną rozpoczętą godzinę. 

Ekwiwalent w poszczególnych latach kształtował się następująco: 

 Za 2020 rok wypłacono ekwiwalent w kwocie 32.495,00 zł.  

 Za 2021 rok wypłacono ekwiwalent w kwocie 25.490,00 zł.  

 Za 2022 rok wypłacono ekwiwalent w kwocie 23.350,00 zł.  

 Za 2023 rok wypłacono dotychczas ekwiwalent w kwocie 34.256,00 zł.  

Proponowane rozwiązania wprowadzone uchwałą będą obowiązywać od 1 stycznia 2024 roku. 

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Miasta 

i Gminy Pilawa uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach organizowanych przez 

Państwową Straż Pożarną lub gminę. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej. 

 Kierownik Referatu Ochrony Środowiska rolnictwa i Gospodarki Komunalnej Pani  

M. Kierzkowska poinformowała, że przedłożony projekt uchwały związany jest ze zmianą 

wysokości opłaty targowej. Z analizy poboru opłaty targowej, która została przedstawiona na 

poszczególnych komisjach Rady Miejskiej wynika, iż koszty utrzymania targowisk przewyższają 

wpływy z opłaty targowej, dlatego przygotowanie uchwały jest zasadne. Jednocześnie informuje, iż 

inkasentami opłaty targowej pozostaję dotychczasowe osoby.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 
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8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Pilawa na lata 2024-2033, w tym 

trybu konsultacji. 

 Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych Pan K. Czajka poinformował, że 

zgodnie z art. 10f ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy, w drodze 

uchwały, określa szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii rozwoju gminy, 

w tym tryb konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju. Nowelizacja ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach 

prowadzenia polityki rozwoju, będącej podstawowym aktem prawnym regulującym w Polsce 

politykę rozwoju, wprowadziła szereg zmian integrujących wymiar społeczno-gospodarczy i 

przestrzenny w dokumentach strategicznych, również na poziomie lokalnym. Ponadto, 

znowelizowana została ustawa z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, na skutek czego w 

tej ustawie zostały wprowadzone przepisy dotyczące strategii rozwoju gminy, jej projektu i 

aktualizacji, wskazując na konieczność integracji zagadnień społecznych, przestrzennych, 

gospodarczych oraz wynikających z istniejącego obszaru funkcjonalnego gminy. Strategia rozwoju 

gminy ma być spójna z ustaleniami i rekomendacjami określonymi w strategii rozwoju 

województwa w celu zapewnienia systemowej integralności dokumentów. Strategia ma zawierać 

wnioski z przeprowadzonej diagnozy społecznej, gospodarczej i przestrzennej gminy, strategiczne 

cele rozwoju oraz kierunki działań, podejmowanych dla ich osiągnięcia, rezultaty planowanych 

działań w ujęciu wskaźnikowym oraz model struktury funkcjonalno-przestrzennej gminy.  

Pytań do projektu uchwały nie było. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta i Gminy 

Pilawa na lata 2024-2033, w tym trybu konsultacji. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

 Inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych Pan K. Czajka poinformował, że 

rewitalizacja stanowi kompleksowy oraz skoordynowany proces zintegrowanych działań na rzecz 

lokalnej społeczności, przestrzeni i gospodarki. Proces ten, skoncentrowany terytorialnie, ma na 

celu wyprowadzenie ze stanu kryzysowego obszarów zdegradowanych oraz poprawę jakości życia 

mieszkańców. Jednym z kluczowych założeń rewitalizacji jest partycypacja społeczna 

zapewniająca aktywny udział interesariuszy rewitalizacji w procesie przygotowania, prowadzenia 

oraz oceny rewitalizacji. Podstawą działań interesariuszy jest gminny program rewitalizacji, który 

sporządzany jest dla obszarów zdegradowanych obejmujących obszary przewidziane do 

rewitalizacji. Wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji umożliwi opracowanie 

kompleksowego i zgodnego z ustawodawstwem Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta i 

Gminy Pilawa, którego treść, w tym przede wszystkim cele, kierunki i przedsięwzięcia 

rewitalizacyjne, a także system monitorowania i oceny programu, zapewni jego skuteczność i 

efektywność. Realizacja podstawowych i uzupełniających przedsięwzięć rewitalizacyjnych, 

przyczyni się do rozwiązania zdiagnozowanych zjawisk kryzysowych w sferze społecznej, a także 

związanych z nimi problemów występujących w sferze gospodarczej, środowiskowej, 

przestrzenno-funkcjonalnej i technicznej, co przełoży się w sposób bezpośredni na podniesienie 

jakości życia mieszkańców.  

 Następnie połączono się on-line z Panią Niną Jędrusik, przedstawicielką Wielkopolskiej 

Akademii Nauki i Rozwoju, która opracowała projekt rewitalizacji. Pani N. Jędrusik 

poinformowała, że pokrótce opowie o Diagnozie służącej wyznaczeniu obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji na terenie Miasta i Gminy Pilawa, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Wyjaśniła, że całe działanie związane z gminnym programem rewitalizacji można podzielić na 

dwie główne części. Dziś znajdujemy się w ostatnim punkcie pierwszej części, czyli jesteśmy na 

etapie podjęcia uchwały o wyznaczeniu obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. Po tym 

etapie rozpoczniemy kompleksowe działanie z faktycznym programem rewitalizacji, czyli można 

powiedzieć, że dziś rozpoczynamy II etap programu rewitalizacji. Jeśli chodzi o samą istotę 

rewitalizacji, to będziemy operować czterema podstawowymi pojęciami, jakimi jest obszar 

zdegradowany, stan kryzysowy, obszar rewitalizacji i sama rewitalizacja. W przeszłości 

rewitalizacja kojarzyła się z działaniami technicznymi, natomiast od 2015 roku, kiedy weszła 

ustawa rewitalizacji, tak naprawdę sama rewitalizacja jest procesem bardzo społecznym, czyli 

włączamy lokalną społeczność na każdym etapie działań związanych z gminnym programem 

rewitalizacji. Obszar zdegradowany to obszar znajdujący się obszar gminy znajdujący się w stanie 

kryzysowym z powodu koncentracji negatywnych zjawisk. Przede wszystkim, aby wyznaczyć 

obszar zdegradowany musimy się skupić na społeczeństwie, czyli szukamy przede wszystkim 

koncentracji problemów w sferze społecznej, natomiast ważnym elementem jest 

współwystępowanie dodatkowych problemów w dodatkowych sferach, chociażby w sferze 

przestrzenno- funkcjonalnej, środowiskowej, technicznej i gospodarczej. Dopiero po wyznaczeniu 

tego obszaru zdegradowanego możemy wyznaczyć obszar rewitalizacji, czyli obszar obejmujący 

całość lub część obszaru zdegradowanego, cechujący się szczególną koncentracją negatywnych 

zjawisk. Jest to obszar, na którym faktycznie zidentyfikowano problemy społeczne, ale również 

współwystępują dodatkowe problemy. Warto zaznaczyć, że ustawa dała ograniczenia, że obszar 

rewitalizacji nie może być większy niż 20% powierzchni gminy oraz zamieszkały przez więcej niż 

30% liczby jej mieszkańców, czyli najczęściej obszar zdegradowany podzielić. Musimy się tu 

skupić na koncentracji negatywnych zjawisk, czyli bezrobociu, przestępczości, niskim poziomie 

edukacji, wskaźników jest bardzo wiele. Musi być współwystępowanie problemów np. w sferze 

środowiskowej, aby powstał nam wskaźnik zyskowy, którego tak naprawdę szukamy. Jeśli chodzi 

o samą istotę rewitalizacji, to ustawa nam wskazuje jak ona powinna ona być przeprowadzana, jak 

ten proces powinien wyglądać, czyli przede wszystkim skupiamy się na koncentracji, na danym 

terytorium, czyli na obszarze rewitalizacji, na kompleksowości, czyli bierzemy pod uwagę 

społeczeństwo, ale także przestrzeń, czyli działamy dwutorowo. Działamy nie tylko na przestrzeń, 

ale ta przestrzeń ma też służyć następnie dla mieszkańców i zaangażowaniu i partycypacji 

społecznej. Tak jak mówiła, program rewitalizacji włącza mieszkańców praktycznie na każdym 
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etapie jego realizacji, ale również później, po opracowaniu tego dokumentu mieszkańcy nadal 

działają, aby proces rewitalizacji przebiegł poprawnie.  

 Jeśli chodzi o wyznaczenia tego obszaru zdegradowanego, to mamy cztery główne etapy. 

Przede wszystkim jest to podział na niepodzielne jednostki analityczne, w przypadku Gminy 

Pilawa podzieliliśmy Miasto i Gminę Pilawa na 12 jednostek analitycznych. Następnie 

przeprowadziliśmy analizę wskaźnikową o wybrane wskaźniki. Następnie na podstawie 

wskaźników i ich wartości przeszukaliśmy, gdzie występuje największe natężenie negatywnych 

zjawisk, czyli które jednostki się tym najbardziej cechują. A następnie wyeliminowaliśmy obszary 

zdegradowane, czyli znaleźliśmy te jednostki, gdzie występuje największa koncentracja 

problemów w sferze społecznej, a także szukaliśmy i znaleźliśmy, gdzie występują dodatkowo 

problemy w innych sferach. Aby podzielić cały teren gminy posłużyliśmy się obrębami 

ewidencyjnymi. Natomiast miasto z uwagi na dużą powierzchnię zostało podzielone w oparciu o 

ciągi komunikacyjne. Następnie Pani N. Jędrusik omówiła jak wyglądała analiza wskaźnikowa. 

Najwięcej wskaźników i najwięcej zjawisk było zbadanych w sprawie społecznej. W tej sprawie 

zbadano przede wszystkim poziom bezrobocia, ubóstwa, przestępczości, a także kapitał społeczny, 

poziom edukacji, czy poziom uczestnictwa w życiu publicznym. Jeśli chodzi o sferę gospodarczą, 

to przebadana była aktywność gospodarcza m.in. w oparciu o liczbę zarejestrowanych podmiotów 

gospodarczych. W sferze środowiskowej wykorzystaliśmy zjawisko występowania azbestu, jakości 

powietrza, a także natężenia ruchu drogowego. Natomiast sfera przestrzenno-funkcjonalna jest 

bardzo mocno powiązana ze sferą techniczną, czyli jeżeli w sferze przestrzenno-funkcjonalnej 

zbadaliśmy dostępność infrastruktury technicznej, to też zbadaliśmy stan techniczny tej 

infrastruktury w sferze technicznej. Wykorzystaliśmy bardzo duży katalog wskaźników, aby jak 

najbardziej kompleksowo znaleźć problemy na terenie Miasta i Gminy Pilawa. Jeśli chodzi o samo 

przeliczanie wskaźników, to posłużono się metodą wskaźnika syntetycznego, czyli wykorzystano 

standaryzację wartości. Metoda ta jest wykorzystywana po to, aby wyrównać wartości, aby można 

było je następnie porównać. Ta metoda jest rekomendowana przez Związek Miast Polskich i jest 

bardzo efektywna, żeby jak najbardziej wyznaczyć ten obszar. Jeżeli chodzi o teren Miasta i Gminy 

Pilawa, to właśnie w ten sposób dla 12 niepodzielnych jednostek, uplasowały nam się wartości, 

czyli już na tym etapie można zobaczyć, że sferze społecznej przede wszystkim odznaczają nam się 

negatywnymi zjawiskami 4 jednostki, a więc Pilawa centrum, Kalonka, Niesadna oraz Trąbki. Te 

wartości dały nam możliwość wyznaczenia standardu obszaru zdegradowanego i na terenie Miasta 

i Gminy Pilawa są 4 podobszary, które stanowią obszary zdegradowane, a więc Trąbki, Niesadna, 

Kalonka i Pilawa centrum. Zaznaczyła, że Trąbki cechują się największymi negatywnymi 

wartościami w sferze społecznej ogólnie na tle wszystkich jednostek. Następnie kolejnym 

elementem było wyznaczenie samego obszaru rewitalizacji. W związku z tym, że cała 

powierzchnia Trąbek oraz Pilawy centrum przekraczała ustawowe wartości, to musieliśmy 

podzielić miasto. W ten sposób nie przekroczyliśmy podstawowych wartości i wyznaczyliśmy 

obszar rewitalizacji. Aby wyznaczyć ten obszar posiłkowaliśmy się poprzednim gminnym 

programem rewitalizacji. Wyznaczając obszar warto wziąć pod uwagę, jaki potencjał mają te 

tereny. Kierując się tymi elementami wyznaczyliśmy obszar rewitalizacji. Następnie na mapie 

poglądowej pokazała jednostki tworzące obszar zdegradowany, natomiast Pilawa centrum i Trąbki 

stanowią obszar rewitalizacji, na którym będziemy przeprowadzać już właściwy program 

rewitalizacji. Nawiązując do konsultacji społecznych, cała diagnoza, która została napisana, a także 

załącznik graficzny został poddany konsultacjom społecznym od 11 października do 16 listopada. 

Natomiast 24 października odbyło się spotkanie on-line. Nie zgłoszono do projektu żadnych uwag.  

 Pytań do przedstawicielki Wielkopolskiej Akademii Nauki i Rozwoju nie było.  

 Burmistrz dodała, że uchwalenie programu rewitalizacji jest obowiązkowe, bo na mocy 

ustawy, o której mówiła Pani N. Jędrusik, taki obowiązek nałożono na gminy, jako zadanie własne. 

Natomiast Program rewitalizacji jest często bardzo potrzebny w każdym okresie programowania, 

bo wiele konkursów, które są ogłaszane daje punktację za ten program rewitalizacji, a w niektórych 

przypadkach, jeżeli nie posiada się Programu, to nie ma się możliwości złożenia wniosku, bo 

wtedy jesteśmy wykluczeni. Jest to dokument, który na pewno nam się przyda i dlatego też nie 

mogliśmy już czekać i rozpoczęliśmy działania w tym kierunku. 
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 Pytań do projektu uchwały nie było.  

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i 

obszaru rewitalizacji na terenie Miasta i Gminy Pilawa. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 

9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 
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13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

12. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

jednostka Rada Miejska w Pilawie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 14 grudnia 2023 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Andrzejczyk Marek nieobecny 

2 Bujwid Anna ZA 

3 Gałat Tomasz ZA 

4 Gano Konrad ZA 

5 Gawryś Krzysztof ZA 

6 Jarosławski Mirosław ZA 

7 Niemiec-Jóźwicka Dorota ZA 

8 Paradowski Jarosław ZA 
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9 Parzyszek Radosław ZA 

10 Piętka Agnieszka ZA 

11 Przybysz Tomasz ZA 

12 Saganek Marek ZA 

13 Wojno Radosław ZA 

14 Zakrzewski Grzegorz ZA 

15 Zawadka Marcin ZA 

 

13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Burmistrz Miasta i Gminy Pilawa Pani A. Łubian poinformowała, że od czasu ostatniej 

sesji podjęła 3 zarządzenia. Dwa zarządzenia dotyczyły wprowadzenia zmian w budżecie Miasta i 

Gminy Pilawa na 2023 rok. Zwiększaliśmy plan dochodów i plan wydatków o kwotę 19.777,60 zł i 

wynikało to z decyzji wojewody, które otrzymywaliśmy w związku z przekazaniem dodatkowych 

środków na zadania zlecone. W drugim zarządzeniu była zmiana o 4.863 zł i również wynikało to z 

decyzji, które otrzymaliśmy. Kolejne zarządzenie dotyczyło powołania Komisji Przetargowej na 

przygotowanie i przeprowadzenie postępowania o udzielenie zamówienia publicznego. 

Realizowaliśmy zakup w ramach projektu unijnego związanego ze Żłobkiem „Aktywni na rynku 

pracy na zakup żywności w związku z tym był obowiązek powołania Komisji Przetargowej, co 

uczyniła zarządzeniem i został również w ten sposób ustalony regulamin pracy Komisji.  

Niezależnie od tego trwa nasza bieżąca działalność. Jeżeli chodzi o zamówienia publiczne to 

zrealizowaliśmy już następujące działania: 

1) Został otwarty przetarg związany z dostawą energii elektrycznej i świadczenie usługi 

dystrybucji energii elektrycznej na potrzeby miast i gmin oraz ich jednostek 

organizacyjnych reprezentowanych w postępowaniu przez Miasto i Gminę Pilawa. 

Przypomniała, że to już chyba czwarty raz jak Miasto i Gmina Pilawa w ramach grupy 

kupowali energię czyli są w tym wszystkie gminy z terenu powiatu garwolińskiego, 

dołączyło się też dwa lata temu Miasto Garwolin, Starostwo Powiatowe w Garwolinie, od 

początku jest w grupie zakupowej Gmina Kłoczew, Gmina Kołbiel, Gmina Osieck i Gmina 

Sobienie Jeziory. Dla nich kolejny raz ogłaszamy wspólny przetarg na zakup energii 

elektrycznej. Zakup ten jest zarówno dla nas, jak i dla wszystkich jednostek 

organizacyjnych. Ponieważ dotychczasowa dwuletnia umowa kończy się z końcem tego 

roku, ogłosiliśmy kolejny przetarg. W tym przetargu wpłynęły dwie oferty, najtańsza na 

kwotę 50.090.297,54 zł, droższa na kwotę 77.911.310,77 zł. Wie, że kwoty są ogromne, 

ale jest to na tyle jednostek samorządowych, nie wszystko dla nas. Podawaliśmy do 

zamówienia publicznego wszystkie niezbędne dane, aby ewentualny oferent wiedział, w 

jaki sposób przymierzyć się do dostarczania energii. Przetarg otworzyliśmy i wybraliśmy 

już ofertę. Najkorzystniejszą ofertę złożyło PGE Obrót S.A. z siedzibą w Rzeszowie, czyli 

mamy tego samego dostawcę na zdecydowanie lepszych warunkach, ponieważ sama 

energia elektryczna jest nieco tańsza, natomiast dystrybucja, która jest stała i wynika z 

URE, wzrosła ponad 60%. W konsekwencji energię będziemy mieli niższą, niż płaciliśmy. 

Płaciliśmy 0,91zł za kWh, a teraz wynika z przetargu, że będziemy płacili w granicach 

0,65 zł, czyli ostatecznie nam się to opłacało. Sama grupa zakupowa się opłaca, bo jest to 

duży twór, który ewentualny oferent bierze pod uwagę i na pewno w ten sposób mamy 

korzystniejszą cenę. Generalnie mamy niżej niż nawet to, co było oferowane z uwagi na 

Covid, z uwzględnieniem tarcz rządowych. W tej sprawie spotykała się ze wszystkimi 
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wójtami, mamy podpisane stosowne porozumienie, spotkaliśmy się również on-line z 

przedstawicielem PGE, bo chciała, żeby wszyscy wiedzieli, jakie warunki nam się 

przedstawia i decyzja była jednoznaczna, stąd oferent został wybrany. Zostało nam 

podpisanie umowy, ale to już przedstawiciel PGE będzie dojeżdżał do wszystkich gmin i 

sam będzie z nimi umowy podpisywał. Mamy już to poza sobą. Jest to bardzo trudne 

zamówienie i ogromne podziękowania składa służbom z Referatu Inwestycji, bo żadna 

gmina nie chce się podjąć takiego trudnego zamówienia, bo jest to ogrom pracy i 

rzeczywiście są bardzo skomplikowane procedury. Kierownik Referatu Pan D. Kościanek 

wraz pracownikami z inwestycji sobie z tym doskonale radzi, należą się im podziękowania 

za ten ogromny wkład pracy, który trzeba było w to włożyć.  

2) Kolejny przetarg, który otworzyliśmy dotyczył odbierania i zagospodarowania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Pilawa. Mamy dwa 

sektory, czyli zabudowę wielolokalową i jednorodzinną. Trwa analiza ofert. Natomiast już 

może powiedzieć, że generalnie kwoty, które zostały zaoferowanee w przetargach są 

większe niż do tej pory. Z tego co liczymy, biorąc pod uwagę oszczędności, które nam 

zostają, to jest szansa, że nie będziemy w tym roku podnosić kwoty za odbiór i 

zagospodarowanie odpadów. Jeszcze do końca to posprawdzają pracownicy. Jeżeli ilość 

odpadów zmniejszy się w ciągu roku, to w tym roku na pewno nie będziemy podnosić 

opłaty, a co będzie w 2025 roku, to będzie zależało od ilości odpadów. Bardzo dużo 

wzrosły odpady niesegregowane, tekstylia i leki. Przede wszystkim ciężar spoczywa na 

odpadach zmieszanych, ta kwota jest największa i dlatego uczula, żeby starać się 

maksymalnie śmieci segregować, bo tylko w ten sposób możemy zaoszczędzić na 

pieniądzach. W sektorze I wpłynęła tylko jedna oferta na kwotę 922.987,44zł, w sektorze 

II również była tylko jedna oferta, na kwotę 535. 756,80zł. Oba przetargi ogłosiliśmy na 

dwa lata, stąd te kwoty takie duże. W budżecie mamy ponad 2.800.000zł zaproponowane i 

liczymy, że przy oszczędnościach, które powstały w związku z mniejszą ilością odpadów, 

niż się spodziewaliśmy, że nie będziemy na 2024 rok zwiększać ceny za odbiór i 

zagospodarowanie odpadów. 

3) Otwarto przetarg na zakup wyposażenia dla żłobka w ramach projektu „Aktywni na rynku 

pracy – żłobek samorządowy w Gminie Pilawa”. Wpłynęły 4 oferty, została wybrana 

oferta i podpisana umowa z wykonawcą MOJE BAMBINO, wartość 88.057,20zł. 

4) Ogłoszono kolejny przetarg na zadanie „Budowa drogi gminnej Nr 131015W Puznówka-

Wygoda”. Pierwszy przetarg był ogłoszony na cale zadanie i przekroczył 7 mln zł, a 

zgodnie z kosztorysem mamy na to zadnie 5.800.000 zł, stąd przetarg unieważniliśmy i 

ogłosiliśmy kolejne zamówienia, z tym, że podzieliliśmy zadania na dwa etapy. Pierwszy 

etap, na który już mamy dokumentację zrobioną, a drugi na pozostałą na zasadzie 

zaprojektuj i wybuduj z przygotowaniem dokumentacji na zasadzie ZRIDu. W każdym 

zamówieniu wpłynęły oferty. W pierwszym zamówieniu zostało złożonych 9 ofert. 

Najtańsza oferta 2.810.196,57 zł, najdroższa z ceną 3.885.765,36zł. A w przetargu na 

drugą część wpłynęły 3 oferty, najdroższa 4.308.620,75 zł, najtańsza 3.382.500zł. Łącznie 

te dwa zadania stanowią kwotę 6.192.696zł. w budżecie mamy 5.800.000 zł, okazuje się, 

że ceny są strasznie wysokie, trwa analiza ofert.  

5) Ogłoszono przetarg na realizacje zadania pn. „Zakup środków żywności dla Żłobka 

Samorządowego w Gminie Pilawa”. Otwarcie ofert zaplanowano na dzień 18.12.2023r 

Jeśli chodzi o zamówienia do 130.000 zł to zawarto umowy na realizację zadań związanych z 

budową wodociągów w Gocławiu, Trąbkach i budowy sieci kanalizacyjnej w Trąbkach w ramach 

środków, które mieliśmy w tym budżecie. 

Informacja z realizacji zadań:  

1) Trwają prace na budowie wodociągu w Jaźwinach za stacją PKP. 

2) Zostały zakończone prace związane z zadaniem związanym z przebudową drogi gminnej w 

Łucznicy, jest to trzeci etap końcowy do Starej Huty. Zadanie było dofinansowane ze 
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środków Nadleśnictwa Regionalnych Lasów Państwowych i Gminy Garwolin. Trwa 

procedura odbiorowa.  

3) Trwają prace związane z dużym projektem realizowanym w ramach Polskiego Ładu 

„Budowa i przebudowa sieci dróg na terenie Miasta i Gminy Pilawa”. Z uwagi na cenę był 

to już kolejny przetarg i mamy termin zakończenia realizacji na sierpień 2024 roku. 

Wykonawca jest w terenie i pewne prace prowadzi. Większość prac będzie zrealizowana 

dopiero w przyszłym roku uwagi na to, że mamy już okres zimowy. Na ile pozwolą 

warunki pogodowe, to wykonawca będzie robił. Wykonał już część prac w Gocławiu, 

Żelaznej, coś miał rozpocząć na Wygodzie, rozpoczął prace w Łucznicy w Hucie Anglii, a 

na ul. Wyszyńskiego trwa budowa chodnika, natomiast jezdnia będzie musiała poczekać na 

lepsze warunki. Dziś jest kładziona masa asfaltowa na jednej drodze, jutro kolejny raz. 

Część prac wykona w tym roku, na resztę trzeba będzie poczekać.  

 Burmistrz poinformowała, że odbyło się przekazanie sprzętu strażackiego dla jednostek 

OSP z ternu Miasta i Gminy Pilawa. Zadanie było dofinansowane ze środków Województwa 

Mazowieckiego. W przekazaniu uczestniczyła, zgodnie z umową, członek Zarządu Województwa 

Mazowieckiego Pani J.E. Orzełowska. Otrzymaliśmy 40.000 zł, jako dofinansowanie pół na pół, 

zrobiliśmy zakupy za 82.000 zł dla wszystkich jednostek OSP, zgodnie z ich zapotrzebowaniem. 

Dodatkowo nasz kapelmistrz złożył wniosek o dofinansowanie zakupów dla orkiestry w Pilawie za 

49.000zł. Wniosek uzyskał w pełni dofinansowanie, orkiestra wzbogaciła się o kilka instrumentów, 

które znalazły się we wniosku.  Dziękujemy Pani Marszałek za wsparcie naszych wniosków, bo w 

ten sposób i orkiestra i nasze straże wzbogaciły się w bardzo dobry sprzęt.  

 Poinformowała ponadto, że wraz z Panią Skarbnik miała przyjemność podpisać umowę w 

Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim w ramach Rządowego Funduszu Dróg na poprawę 

bezpieczeństwa. Są w tym naborze kryteria i wymagania bardzo wysokie. Udało nam się uzyskać 

środki na ten wniosek związany z budową chodników i wyniesionego skrzyżowania na ul. 

Mickiewicza wraz z czterema przejściami dla pieszych, czyli to będzie skrzyżowanie ul. 

Mickiewicza z ul. Krynickich. Dofinansowanie otrzymaliśmy w wysokości800.000 zł, a ponieważ 

rozstrzygnęliśmy przetarg i podpisaliśmy umowę z wykonawcą, który dał niższą cenę niż 

zakładaliśmy, dofinansowanie w tym przypadku będzie wynosiło 681.813,73zł, a wartość zadania z 

przetargu to kwota 852.267 zł. Umowa jest podpisana, ale najprawdopodobniej realizacja tego 

zadania dopiero rozpocznie się po Nowym Roku, o ile warunki dopiszą, wykonawca ma ok. pół 

roku na wykonanie inwestycji.  

 Miała przyjemność przekazać oznakowany samochód dla Policji w Pilawie. Z budżetu 

gminy na prośbę Komendanta Powiatowego Policji i Kierownika Posterunku w Pilawie 

dofinansowaliśmy zakup samochodu dla Policji kwotą 40.000 zł. Zakup został sfinalizowany. 

Wartość samochodu to kwota 181.950 zł, Gmina Parysów dofinansowała zakup w wysokości 

25.000 zł, a Starosta Powiatu Garwolińskiego Pan M. Walicki z budżetu Powiatu przeznaczył 

116.000 zł. Zakupiony został samochód Suzuki SUW, srebrny z żółtymi paskami. Policja zakupiła 

dodatkowo, również dzięki wsparciu Powiatu Garwolińskiego, duży srebrny samochód 

nieoznakowany, który można wszędzie spotkać.  

 Burmistrz przypomniała, że dla nas bardzo istotne jest to, że w 2021 roku wszedł przepis, 

który nakazał gminom oszczędzać energię elektryczną, czyli co najmniej 10% energię w stosunku 

do roku ubiegłego musimy oszczędzić. Jeżeli nie oszczędzimy, to będziemy płacić kary. Tym 

sposobem zdecydowaliśmy, że będziemy wyłączać oświetlenie uliczne. Wiele gmin jest takich, 

które cały czas miały wyłączane latarnie nocą, my mieliśmy cały czas światło włączone, ale z 

uwagi na to, że zostaliśmy zobowiązani do oszczędności, światło zostało wyłączone na terenie 

całej gminy. Od godz. 11:30 do godz. 2:30. W tym roku dużo zrobiliśmy w tym zakresie, 

częściowo z naszych środków, częściowo ze środków, które udało się pozyskać od Marszałka, czy 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.  Wymieniliśmy blisko 

600 lamp na LEDowe. Zaczęliśmy od tych rejonów, które są dla nas największym obciążeniem. 

Wiadomo, że Pilawa jest największym obciążeniem i Trąbki. Zaczęliśmy od Pilawy i Trąbek. Już 

jest cała Pilawa wymieniona i część Trąbek. Tam gdzie są lampy już wymienione nie musimy 
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wyłączać oświetlenia nocą, ponieważ są one zdecydowanie bardziej energooszczędne. Natomiast 

nowe lampy ok. godz. 24:00 przygaszają się. Tego generalnie nie widać, ale zużycie prądu będzie 

mniejsze, już tak je zaprogramowaliśmy. Złożyliśmy wniosek o środki do Marszałka o 

dofinansowanie kolejnego etapu i złożyliśmy wniosek do Polskiego Ładu w ramach Polskich 

Inwestycji Strategicznych. Jako jedna ze 101 gmin Pilawa złożyła taki wniosek na kwotę 1.395.360 

zł. Chcielibyśmy w ten sposób wymienić wszystkie pozostałe lampy na terenie Miasta i Gminy 

Pilawa. Wyszło nam, że 918 starych lamp sodowych na energooszczędne oprawy chcielibyśmy 

wymienić, również z możliwością sterowania. W projekcie założyliśmy wymianę lamp we 

wszystkich miejscowościach naszej gminy. Przewidywana wartość inwestycji stanowi kwotę 

1.744.200 zł. Dofinansowanie otrzymaliśmy, umowy jeszcze nie mamy, ale decyzje już zostały 

podjęte, więc myśli, że te środki otrzymamy i jak tylko będzie to możliwe i będziemy rozpoczynać 

procedurę zamówienia publicznego na wyłonienie wykonawcy, bo chcielibyśmy, żeby wszyscy 

mieszkańcy mogli z tego dobrodziejstwa skorzystać, ale prąd kosztuje i stąd takie decyzje zostały 

podjęte. Czasem słyszy dlaczego w Pilawie lampy się palą. Wyjaśnia, że postanowiliśmy, że droga 

wojewódzka musi być trochę inaczej traktowana przy tak dużym ruchu, Ma nadzieję, że w 

pierwszym półroczu uda się wyrobić z wymianą lamp, chyba, że zabraknie lamp w firmach. Za 

chwilę będziemy przetarg ogłaszać i rozpoczynać to działanie, żeby umożliwić naszym 

mieszkańcom korzystanie z nowego oświetlenia.  

 Burmistrz poinformowała, że w ostatnim czasie obchodzilismy Pilawskie Dni Seniora, 

kilka dni spotkań dla seniorów, zarówno w zakresie odżywiania, profilaktyki i leczenia. 

Podziękowała Kierownikowi MGOPS Pani A. Grzegrzółce-Woźniak i wszystkim pracownikom 

MGOPS, bo bardzo się zaangażowali. Na ręce Pani Sekretarz złożyła podziękowania pracownikom 

Urzędu, którzy się w to włączyli i Pani S. Zakrzewskiej Dyrektorowi MGOK i jej pracownikom, bo 

to było wspólne działanie, które realizowaliśmy. Myśli, że sprawiliśmy wszystkim seniorom dużą 

przyjemność, ale mieli przede wszystkim okazję skorzystać z różnego rodzaju doświadczeń innych 

osób i wysłuchać różnych prelekcji osób, które były przygotowane i niezwykle cenne informacje 

uzyskali. Poza tym w MGOK odbył się przegląd spektakli profilaktycznych „Życie bez nałogów”, 

które organizuje, jak zwykle, przy współpracy z MGOK, Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. W tym przeglądzie uczestniczyła młodzież ze wszystkich szkół z 

terenu Miasta i Gminy. Spektakle były cudne, pełne treści, z których jasno wynika, jak wiele 

niebezpieczeństw czyha na nasze dzieci i naszą młodzież, a przede wszystkim uzależnienie od 

komputera. Bardzo cenne jest to, że młodzież potrafiła tak jasno o tym mówić. Stwierdziła, że te 

programy powinni wszyscy rodzice obejrzeć i zobaczyć to, z czego nie zdajemy sobie sprawy, 

ciągle nie mamy czasu, jesteśmy zabiegani, a nasze dzieci siedzą w telefonach, komputerach. 

Dopiero z tych programów było widać, co to powoduje, jak te dzieci są uzależnione i na ile im to 

szkodzi, więc zwraca na to uwagę, bo jest to niezwykle ważne.  

 Burmistrz poinformowała ponadto, że miała przyjemność odebrać okolicznościowy medal 

w Rankingu Gmin Województwa Mazowieckiego i dyplom, z którego wynika, że w Rankingu 

Województwa Mazowieckiego 2023 jesteśmy liderem powiatu garwolińskiego. Był to ranking, 

który jest organizowany od lat przez Regionalne Ośrodki Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej 

im. J. Regulskiego. W tym roku ten ranking był organizowany wspólnie z Urzędem Statystycznym 

w Warszawie. Celem tego przedsięwzięcia jest wyłonienie i promowanie gmin wyróżniających się 

pod względem rozwoju społeczno-gospodarczego. Były brane pod uwagę różne wskaźniki, które 

Urząd Statystyczny ma odnotowane, czyli zarówno średnioroczne dochody budżetu gminy na 

mieszkańca w latach 2020-2022, wydatki inwestycyjne na mieszkańca, wskaźniki zadłużenia, 

środki z Unii Europejskiej, saldo migracji ludności, przyrost naturalny, nakłady na różnego rodzaju 

wydatki, m.in. też na kulturę, dla organizacji pozarządowych na działania na rzecz ochrony 

powierza, sieć kanalizacyjna, kwestia objęcia terenów planami zagospodarowania przestrzennego. 

Tak się składa, że zostaliśmy uznani za lidera Powiatu Garwolińskiego, z czego bardzo się cieszy, 

jest to też wynik naszej wspólnej pracy.  

 Dodatkowo wzięliśmy udział w konkursie organizowanym przez Samorząd Województwa 

Mazowieckiego. Był to konkurs dotyczący najlepszych praktyk na rzecz poprawy jakości 

powietrza w roku 2023. W kategorii gmin poniżej 20.000 mieszkańców nasz samorząd zajął drugie 
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miejsce, otrzymaliśmy dyplom i nagrodę w wysokości 30.000 zł. Są to oczywiście środki, które 

musimy przeznaczyć na ochronę środowiska bądź powietrza. Jest to nasz sukces, że ktoś dostrzegł 

nasze działania. W dużej mierze projekt związany mobilnością Parkuj i Jedź jest takim 

ewenementem, bo niewiele gmin posunęło się tak daleko. Poszliśmy odważnie zarówno poprzez 

zakup autobusów, jak i montaż miejsc ładowania samochodów elektrycznych, plus szereg jeszcze 

innych elementów, które miały z tym związek. 

 Burmistrz przypomniała, że na terenie Miasta i Gminy Pilawa funkcjonuje Żłobek. Jego 

budowa, jak i funkcjonowanie było dofinansowane z kilku źródeł. Sama budowa była 

dofinansowana z rządowego programu Maluch+ i z Samorządu Województwa Mazowieckiego. 

Natomiast projekt unijny, który był bardzo trudny, został tak skonstruowany, żeby nasi 

mieszkańcy, czyli rodzice dzieci, które uczęszczają do żłobka, nie musieli ponosić żadnych opłat 

przez okres projektu. Od początku mówiliśmy rodzicom, że po zakończeniu projektu, rodzice będą 

ponosić koszty utrzymania dziecka w Żłobku. W zależności od faktycznych kosztów, jakie zostaną 

wyliczone na zapewnienie miejsca opieki żłobkowej. Rozmawiała o tym na komisjach z radnymi i 

na sesji została podjęta uchwała w sprawie opłaty, która wynika z faktycznych kosztów 

utrzymania. Po sesji zgłosiło się do niej dwóch mieszkańców z petycją, w której się sprzeciwili od 

ustalonej ceny za Żłobek. Wykazywali, że to nie etyczne, że będą dzieci przenosić, że źle to na 

nich wpłynie, usługi są dobrze realizowane, ale to drogo itd. i się z tym nie zgadzają. Wskazali 

również, że w różnych gminach jest różnie. Tłumaczyła dosyć długo, z czego to wynika i jak to 

wygląda. Pan uznał się za lepszego od naszych służb finansowych i sam wyliczył jaki jest koszt 

utrzymania dziecka w Żłobku, wynagrodzenie wyliczył na podstawie ogólnych danych. 

Udowadniał, że my zarabiamy na Żłobku. W rozmowie uczestniczyła Pani Skarbnik. Wszystko 

sprawdziliśmy, można wszystko liczyć na podstawie ogólnych przepisów, ale każdy gdzieś pracuje 

i każdy ma wyliczone pobory, bo to właściwie pobory decydują o kosztach w dużej mierze w 

oparciu o określone przepisy. Nasze służby kilkukrotnie sprawdziły wyliczenia i dobrze to zostało 

policzone, nie ma tam żadnej pomyłki. Kwota rzeczywiście wyszła 1.590 zł na dziecko 

miesięcznie. Ustawa wyraźnie stanowi, że Rada Miejska podejmuje uchwałę ustalając pobyt 

dziecka przez 10 godzin i za to jest ta opłata ustalona. Jeżeli dziecko przebywa w Żłobku ponad 10 

godzin, to za każdą dodatkową godzinę mamy obowiązek taką opłatę ustanowić. Zawarte to zostało 

w uchwale, ale rodzice o tym rozmawiali i nie chcą się zgodzić. Tłumaczyła z czego to wynika i 

jak to wygląda. Została przygotowana dla rodziców odpowiedź. Burmistrz przypomniała, że 

Miasto i Gmina Pilawa wydało ponad 6mln zł na realizację inwestycji. Żłobki nie są obowiązkowe. 

W budżecie, jak można było zauważyć, na przedszkole i oddziały przedszkolne wydajemy ponad 

6mln zł natomiast z budżetu państwa dostajemy 600 tyś. zł rocznie, ale to jest zadanie 

obowiązkowe i mamy obowiązek zapewnić wszystkim dzieciom miejsce w przedszkolu. Natomiast 

Żłobek jest nieobowiązkowy, więc trzeba się zastanowić, czy jest potrzebny i czy chcemy, żeby 

dziecko do Żłobka chodziło. Jeśli chcemy oddać dziecko do żłobka, to - zgodnie z ustawą - rodzic 

ponosi koszty utrzymania dziecka w Żłobku. Rodzice są zobowiązani do ponoszenia opłaty za 

pobyt oraz wyżywienie. W różnych gminach jest różnie, a my byliśmy chyba jedyną gminą, która 

poszła tak daleko, żeby przez okres projektowy rodzice korzystali nieodpłatnie ze Żłobka. W 

każdej gminie były brane pieniądze – 400zł, 600 zł, 800zł, bo też z różnych wniosków gminy 

korzystały. My chcieliśmy dobrze, okazuje się, że chyba to był błąd, bo jak było za darmo, to było 

dobrze, przy czym połowa dzieci generalnie nie chodziła, z różnych względów, niekoniecznie z 

powodu choroby. Poza tym dzieci często były odbierana o godzinie 13:00, czemu się dziwi, bo 

generalnie żłobek jest potrzebny dla osób pracujących i takie były założenia projektu. Burmistrz 

podkreśliła, że każdy rodzic dostaje 500+, są to środki, które mają być przeznaczone na dziecko. 

Od stycznia ma to być 800+, ale czytała, ze ma to być 1.300 zł, jako dopłata do żłobka. Dochodzi 

jeszcze ustawa o kapitale opiekuńczym, bądź o dopłacie do żłobka, czyli 400 zł, czyli 900 zł można 

mieć od razu. Są to środki, które faktycznie powinny iść na dziecko. Taką odpowiedź ci państwo 

otrzymali, natomiast informuje o tym, żeby wszyscy wiedzieli. Żłobki nie są obowiązkowe. Mamy 

naprawdę dużo dobrej woli, stworzyliśmy to miejsce. W tym roku, przez to, że wiele dzieci nie 

chodziło i nawet rodzice nie płacili za wyżywienie, a to był nasz wkład własny do projektu, teraz 

żeby rozliczyć projekt musimy te koszty pokryć ze swoich środków, jest to ponad 300.000 zł. 

Musimy to zrobić, bo mamy projekt i nie mamy wyboru. Natomiast teraz decyzja należy do 
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rodziców. Już większość miejsc jest zajętych, więc myśli, że problemów nie będzie. Wyjaśnia z 

czego to wynika, nie zarabiamy na tym i też by chciała, żeby żłobek był za darmo, ale cieszmy się, 

że rodzice dostają jakieś pieniądze i maja możliwość pozyskania środków na wsparcie, bo u nas ta 

kwota, która została wyliczona to jest w granicach 80 zł dziennie, a za 80 zł nikt niani w Pilawie 

nie znajdzie. Trzeba zapłacić co najmniej 2,5 tyś zł, jak nie więcej. Myśli, że warunki, jakie 

stworzyliśmy i przygotowane osoby, dają gwarancje, że dziecko powinno być zadowolone i rodzic 

również. Ma nadzieję, że wszystko się dobrze ułoży.  

 Na zakończenie Burmistrz poinformowała, że Radio Podlasie kolejny raz ogłosiło konkurs 

TOP Regionu 2023. Do 18 grudnia do godz. 12:00 można jeszcze głosować. Są tam zgłoszone 

nasze inwestycje, jako rozwój mobilności miejskiej – Centrum przesiadkowe przy Dworcu 

kolejowym i jako wydarzenie kulturalne - Obchody 160 rocznicy Powstania styczniowego w 

Łucznicy. Natomiast czasu jest niewiele na głosowanie. Poprosiła o oddawanie głosów. Dodała, że 

jest to dla nas satysfakcja, że ktoś zauważa nasze przedsięwzięcia, nawet jeżeli nie, to też gdzieś 

zaistniejemy, ale myśli, że warto nasze działania popierać.  

 Pytań do sprawozdania nie było. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani D. Niemiec-Jóźwicka dodała, że jeśli chodzi o prośbę 

o głosowanie to prosi również, żeby, jeśli ktoś będzie głosował w plebiscycie TOP Regionu, to są 

jeszcze dwa wydarzenia z naszej gminy. Stowarzyszenie Stopka organizowało bieg – sztafetę, 14 

osób do Szczecina – był to bieg charytatywny dla Andżeliki – dziewczynki, która potrzebuje stałej 

rehabilitacji.  Ponadto Stowarzyszenie Stopka prowadzi dwa razy w tygodniu otwarte treningi dla 

wszystkich chętnych, dorosłych i dzieci. Treningi są bezpłatne, każdy może przyjść i dobrze się 

bawić, poćwiczyć poruszać się.  

 Burmistrz przypomniała, że Miejsko-Gminy Ośrodek Kultury w Pilawie przy wsparciu 

Samorządu Województwa, dzięki Pani J.E. Orzełowskiej otrzymał pieniądze i organizuje w 

najbliższą niedzielę Jarmark Bożonarodzeniowy. Tak jak zawsze udział zadeklarowały nasze 

wspaniałe koła gospodyń wiejskich i inne organizacje. Zaczynamy o godz. 13:00. Zaprasza, bo 

również warto wesprzeć tę wspaniałą inicjatywę.  

 

14. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 Wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 

15. Sprawy różne. 

 Spraw różnych nie było.  

 

16. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w Pilawie Pani  

D. Niemiec-Jóźwicka zamknęła LXXIV Sesję Rady Miejskiej w Pilawie. 

 

Protokół sporządziła: 

 E. Lemieszkiewicz 
Przewodnicząca Rady Miejskiej 
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Dorota Niemiec-Jóźwicka 

 


